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Pöytäkirjan tarkastajat:

OSALLISTUJAT

Nimi Klo Tehtävä Lisätiedot
LÄSNÄ Moilanen Pentti 17:00 - 19:38 puheenjohtaja

Holappa Veijo 17:00 - 19:38 1. varapuheenjohtaja
Heikkinen Juha 17:00 - 19:38 jäsen
Heikkinen Pirjo 17:00 - 19:38 jäsen
Holappa Marja-Liisa 17:00 - 19:38 jäsen
Juntunen Aune 17:00 - 19:38 varajäsen Saastamoinen

Minna
Kähkönen Pirjo 17:00 - 19:38 varajäsen Mäkeläinen Riitta
Laatikainen Janne 17:00 - 19:38 jäsen
Mulari Matti 17:00 - 19:38 jäsen
Pyykkönen  Tuomas 17:00 - 19:38 varajäsen Pakarinen Ahti
Seppänen Jonna 17:00 - 19:38 jäsen

POISSA Mäkeläinen Riitta 2. varapuheenjohtaja
Saastamoinen Minna jäsen
Kinnunen Niina tekninen johtaja

MUUT OSALLISTUJAT Helttunen Erja 17:00 - 19:38 kvalt pj.
Huttu-Juntunen Terttu 17:00 - 19:38 kvalt 1. vpj.
Mulari Keijo 17:00 - 19:38 kvalt 2. vpj.
Heikkinen Erno 17:00 - 19:38 esittelijä, kj.
Niemelä Anniina 17:00 - 19:38 pöytäkirjanpitäjä, hj
Mikkonen Sirpa 17:00 - 19:38 sivistysjohtaja
Kovalainen Sirpa 17:00 - 19:38 talouspäällikkö
Leinonen Hannu 17:00 - 19:38 elinkeinopäällikkö
Falck  Pasi 17:01 - 17:37 SuPs pj
Lehtonen Ulla 17:01 - 17:37 SuRa pj
Westersund Antti 17:38 - 17:51 toimitusjohtaja
Kela Leena 17:51 - 18:09 toimitusjohtaja

ALLEKIRJOITUKSET

 Pentti Moilanen Anniina Niemelä
 Puheenjohtaja Pöytäkirjanpitäjä

KÄSITELLYT ASIAT
29 - 42

PÖYTÄKIRJAN TARKASTUS

  Suomussalmi 2.3.2020   Suomussalmi 2.3.2020

  Janne Laatikainen  Jonna Seppänen

PÖYTÄKIRJA YLEISESTI NÄHTÄVILLÄ
  Sähköisesti yleisessä tietoverkossa 2.3.2020

  Anniina Niemelä, hallintojohtaja
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Kunnanhallitus § 29 25.02.2020

Pöytäkirjan tarkastajat:

Laillisuus ja päätösvaltaisuus

KHALL § 29 Kokous todetaan laillisesti koollekutsutuksi ja pää tös val tai sek si.

Hallitus myöntää läsnäoleville muille osallistujille läsnäolo- ja
puheoikeuden.

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin.

 ________
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Kunnanhallitus § 30 25.02.2020

Pöytäkirjan tarkastajat:

Pöytäkirjan tarkastustapa

KHALL § 30 Pöytäkirjan tarkastusvuorossa ovat Janne Laatikainen ja Jonna
Seppänen.

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin.

 ________
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Kunnanhallitus § 31 25.02.2020

Pöytäkirjan tarkastajat:

Kokouksen työjärjestys

KHALL § 31 Hyväksytään esityslistan mukainen työjärjestys sekä mahdollinen
lisälista ja muut asiat.

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin.

 ________
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Kunnanhallitus § 32 25.02.2020

Pöytäkirjan tarkastajat:

Kunnanhallituksen kokousten pitäminen vuonna 2020

KHALL § 32 Hallintosäännön 127 §:n mukaan toimielin päättää kokoustensa ajan
 ja paikan. Kokous pidetään myös milloin puheenjohtaja katsoo ko-

kouk sen tarpeelliseksi tai enemmistö toimielimen jäsenistä tekee pu-
heen johtajalle esityksen kokouksen pitämisestä ilmoittamansa
asian käsittelyä varten. Tällöin puheenjohtaja määrää kokousajan.

 Kunnanhallituksen esityslistan tulee olla kunnan kotisivulla kokousta
 edeltävänä perjantaina.

 Pöytäkirjat julkaistaan ja pidetään tarkastamisen jälkeen nähtävänä
 yleisessä tietoverkossa, jollei salassapitoa koskevista säädöksistä
 muuta johdu.

 Esitys on, että kunnanhallitus päättää, että kokoukset
 pidetään vuonna 2020 pääsääntöisesti tiistaisin ja kaksi kertaa kuu-

kau des sa, puolivuosittain sovittavan kokouskalenterin mukaisesti.

Lisätietoja asiasta antavat hallintojohtaja Anniina Niemelä, puh. 044
588 9330, sähköposti anniina.niemela@suomussalmi.fi ja kun nan-
joh ta ja Erno Heikkinen, puh. 044 777 3344, sähköposti er-
no.heikkinen@suomussalmi.fi.

Ehdotus: Kunnanhallitus hyväksyy esityksen.

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin.

 ________

Täytäntöönpano: johtoryhmä, toimialat, Tiina Häkkinen, Pirjo Mäkeläinen

________
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Kunnanhallitus § 33 25.02.2020

Pöytäkirjan tarkastajat:

Kunnallisten ilmoitusten julkaiseminen vuonna 2020

KHALL § 33 Kunnanvaltuusto on vuosittain päättänyt kunnallisten ilmoitusten jul-
kai su ta vas ta. Lisäksi kunnanvaltuusto on oikeuttanut toimialat päät-
tä mään kunnallisista ilmoituksista kulloinkin tar koi tuk sen mu kai sim-
mal la tavalla.

 Kuntalain 108 §:n mukaan kunnan ilmoitukset saatetaan tiedoksi jul-
kai se mal la ne yleisessä tietoverkossa, jollei salassapitoa koskevista
sään nök sis tä muuta johdu, sekä tarpeen vaatiessa muulla tar koi tuk-
sen mukaisella tavalla. Valtuuston kokouskutsut julkaistaan Ylä-Kai-
nuu-leh des sä.

 Ilmoitusten on oltava yleisessä tietoverkossa 14 vuorokautta, jollei
 asian luonteesta muuta johdu. Ilmoituksen sisältämät henkilötiedot
 on poistettava tietoverkosta edellä mainitun ajan kuluttua.

 Lisätietoja asiasta antaa hallintojohtaja Anniina Niemelä, puh. 044
588 9330, sähköposti anniina.niemela@suomussalmi.fi.

Ehdotus: Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että kunnalliset il moi tuk-
set saatetaan tiedoksi julkaisemalla ne yleisessä tietoverkossa, jul-
kis ten kuulutusten ilmoitustaululla ja tarvittaessa toimialojen päät tä-
mällä, kulloinkin tarkoituksenmukaisella tavalla.

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin.

 ________

Täytäntöönpano: Kunnanvaltuusto 9.3.2020

________
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Kunnanhallitus § 34 25.02.2020

Pöytäkirjan tarkastajat:

Suomussalmen Energia Oy:n vuoden 2019 tilinpäätös

3318/31.311/2020

KHALL § 34 Kuntalain 113 §:n nojalla kunnan tilikausi on kalenterivuosi. Kun nan-
hal li tuk sen on laadittava tilikaudelta tilinpäätös tilikautta seuraavan
vuo den maaliskuun loppuun mennessä ja annettava se ti lin tar kas ta-
jien tarkastettavaksi. Tilintarkastajien on tarkastettava tilinpäätös
tou ko kuun loppuun mennessä.

Hallintosäännön 21 § mukaan kunnanhallitus mm. antaa valtuustolle
vuo sit tain neljän kuukauden välein raportin yh tiöi den tavoitteiden to-
teu tu mi ses ta ja taloudellisen aseman ke hit ty mi ses tä sekä arvion tu-
le vas ta kehityksestä ja riskeistä.

Suomussalmen kun nan konserniohje (kv 14.11.2018 § 70) on tullut
voi maan 1.1.2018 alkaen.

Toimitusjohtaja Antti Westersund esittelee Suomussalmen Energia
Oy:n vuoden 2019 tilinpäätöstä.

Oheismateriaalina Suomussalmen Energia Oy:n vuoden 2019 ti lin-
pää tös tie dot.

Lisätietoja asiasta antaa talouspäällikkö Sirpa Kovalainen, puh. 044
777 3375, sähköposti sirpa.kovalainen@suomussalmi.fi.

Ehdotus:  Kunnanhallitus hyväksyy Suomussalmen Energia Oy:n vuoden 2019
ti lin pää tök sen ja lähettää sen yhdessä koko kunnan tilinpäätöksen
kanssa valtuuston käsiteltäväksi.

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin.

Veijo Holappa poistui kokouksesta esteellisenä asian käsittelyn ja
päätöksenteon ajaksi (yhteisöjäävi: Suomussalmen Energia Oy:n
hallituksen jäsen).

________

Toimeenpano: Suomussalmen Energia Oy, talouspäällikkö Sirpa Kovalainen, toi-
mis to sih tee ri Maija Kyllönen, kirjanpitäjä Mirja Kilponen

________
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Kunnanhallitus § 35 25.02.2020

Pöytäkirjan tarkastajat:

Suomussalmen kunnan tytäryhtiöiden vuoden 2019 tilinpäätös

3319/31.311/2020

KHALL § 35 Kuntalain 113 §:n nojalla kunnan tilikausi on kalenterivuosi. Kun nan-
hal li tuk sen on laadittava tilikaudelta tilinpäätös tilikautta seuraavan
vuo den maaliskuun loppuun mennessä ja annettava se ti lin tar kas ta-
jien tarkastettavaksi. Tilintarkastajien on tarkastettava tilinpäätös
tou ko kuun loppuun mennessä.

Hallintosäännön 21 § mukaan kunnanhallitus mm. antaa valtuustolle
vuo sit tain neljän kuukauden välein raportin yh tiöi den tavoitteiden to-
teu tu mi ses ta ja taloudellisen aseman ke hit ty mi ses tä sekä arvion tu-
le vas ta kehityksestä ja riskeistä.

Suomussalmen kun nan konserniohje (kv 14.11.2018 § 70) on tullut
voi maan 1.1.2018 alkaen.

Toimitusjohtaja Leena Kela Kiinteistö Oy Suomussalmen Vuok ra ta-
lois ta esittelee seuraavien osakeyhtiöiden vuoden 2019 ti lin pää tök-
set:

Kiinteistö Oy Suomussalmen Vuokratalot
Asunto Oy Suomussalmen Hirvikangas
Asunto Oy Suomussalmen Kuntopolku
Asunto Oy Suomussalmen Ämmäntaival
Asunto Oy Suomussalmen Marjakangas

Oheismateriaalina vuoden 2019 tilinpäätökset: Suomussalmen
Vuok ra ta lot, Hirvikangas, Kuntopolku, Ämmäntaival ja Marjakangas.

Lisätietoja asiasta antaa talouspäällikkö Sirpa Kovalainen, puh. 044
777 3375, sähköposti sirpa.kovalainen@suomussalmi.fi.

Ehdotus:  Kunnanhallitus hyväksyy vuoden 2019 tilinpäätökset: Kiinteistö Oy
Suo mus sal men Vuokratalot, As Oy Hirvikangas, As Oy Kuntopolku,
As Oy Ämmäntaival ja As Oy Marjakangas ja lähettää ne yhdessä
koko kunnan tilinpäätöksen kanssa valtuuston käsiteltäväksi.

.
Päätös: Ehdotus hyväksyttiin.

Veijo Holappa poistui kokouksesta esteellisenä asian käsittelyn ja
päätöksenteon ajaksi (yhteisöjäävi: Suomussalmen Vuokratalot
Oy:n hallituksen varajäsen).

Marja-Liisa Holappa poistui kokouksesta esteellisenä asian
käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi (yhteisöjäävi: Asunto Oy
Suomussalmen Hirvikangas, Asunto Oy Suomussalmen
Ämmäntaival ja Asunto Oy Suomussalmen Marjakangas hallituksien
varajäsen).
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Kunnanhallitus § 35 25.02.2020

Pöytäkirjan tarkastajat:

Erja Helttunen poistui kokouksesta esteellisenä asian käsittelyn ja
päätöksenteon ajaksi( yhteisöjäävi: Suomussalmen Vuokratalot Oy,
Asunto Oy Suomussalmen Hirvikangas, Asunto Oy Suomussalmen
Kuntopolku, Asunto Oy Suomussalmen Ämmäntaival, Asunto Oy
Suomussalmen Marjakangas hallituksien jäsen).

______

Toimeenpano: Suomussalmen Vuokratalot, As Oy Hirvikangas, As Oy Kuntopolku,
As Oy Ämmäntaival, As Oy Marjakangas, toimitusjohtaja Leena
Kela, ta lous pääl lik kö Sirpa Kovalainen, toimistosihteeri Maija
Kyllönen, kir jan pi tä jä Mirja Kilponen

________
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Kunnanhallitus § 36 25.02.2020

Pöytäkirjan tarkastajat:

Vaalikelpoisuuden menettäminen ja uuden jäsenen valitseminen

3307/11.114/2020

KHALL § 36 Luottamushenkilön menettäessä vaalikelpoisuutensa on sen toi mi-
eli men, jonka valittava luottamushenkilö on, todettava luot ta mus toi-
mi päättyneeksi. Valtuutetun osalta päätöksen tekee valtuusto. Pää-
tös pannaan täytäntöön heti.

Ahti Pakarinen on 11.2.2020 kirjatussa pyynnössään pyytänyt eroa
luot ta mus teh tä vis tä paikkakunnalta pois muuton vuoksi. Yleisen
vaa li kel poi suu den edellytyksenä on, että henkilön kotikunta on
asian omai nen kunta (Kuntalaki 71 §). Kotikunta määräytyy ko ti kun-
ta lain perusteella.

Ahti Pakarisen luottamustoimet ja tehtävät kunnan edustajana yh tei-
söis sä/työ ryh mis sä:
- kunnanvaltuutettu
- kunnanhallituksen jäsen
- kunnanhallituksen asioita valmistelevan toimikunnan jäsen
- Kainuun korkeakouluyhdistys ry, kunnan edustaja
- Ehkäisevän päihdetyön ja mielenterveyden edistämisen työryhmä
- Talentti -hankkeen ohjausryhmän jäsen
- Kiinteistö Oy Suomussalmen Vuokratojen hallituksessa

Jos valtuutetun on todettu menettäneen vaalikelpoisuutensa, val-
tuus ton puheenjohtaja kutsuu hänen sijaansa jäljellä olevaksi toi mi-
kau dek si asianomaisen vaaliliiton, puolueen tai yhteislistan jär jes tyk-
ses sä ensimmäisen varavaltuutetun (Kuntalaki § 17).

Kunnanhallituksen asioita valmistelevan toimikunnan pu heen joh ta ja-
na toimii kunnanjohtaja ja sihteerinä hallintojohtaja. Toimikunnan jä-
se niä ovat kunnanvaltuuston ja hallituksen puheenjohtajat ja va ra pu-
heen joh ta jat sekä Kokoomuksen edustaja kunnanhallituksesta (KH
18.6.2019 § 113).

Kainuun korkeakouluyhdistys ry:n ja ehkäisevän päihdetyön ja mie-
len ter vey den edistämisen työryhmän osalta kunnanhallitus päättää
edus ta ja jär jes te lyis tä kokouksessaan 24.3.2020.

Lisätietoja asiasta antaa hallintojohtaja Anniina Niemelä, puh. 044
5889330, sähköposti anniina.niemela@suomussalmi.fi.

Ehdotus:  Kunnanhallitus päättää esittää valtuustolle, että:

1) Valtuusto toteaa valtuutettu Ahti Pakarisen menettäneen vaa li kel-
poi suu ten sa toiselle paikkakunnalle muuton vuoksi.
2) Valtuusto valitsee Ahti Pakarisen tilalle jäsenen kun nan hal li tuk-
seen. Kokoomuksen edustaja toimii myös kunnanhallituksen asioita
val mis te le vas sa toimikunnassa.
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Kunnanhallitus § 36 25.02.2020

Pöytäkirjan tarkastajat:

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin.

 ________

Täytäntöönpano:  Kunnanvaltuusto 9.3.2020

________
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Kunnanvaltuusto § 21 10.04.2018
Kunnanhallitus § 81 24.04.2018
Kunnanhallitus § 37 25.02.2020

Pöytäkirjan tarkastajat:

Sami Pihlajamaa: Valtuustoaloite lihanjalostamon rakentaminen
Suomussalmelle

2673/14.145/2018

KVALT § 21 "Suomessa olisi nyt Rantsilassa palaneen Kylmäsen li han ja los ta-
mon kokoinen aukko, mitä tulee lihatuotteiden korkealaatuiseen ja-
los ta mi seen. Suomessa ei ole vielä koskaan ollut markkinoilla liikaa
po ron- ja hirvenlihaa, sillä kaikki mitä on saatu jalostettua, on men-
nyt kaupaksi. Tarkoitan tässä yhteydessä siis pelkästään ja los ta-
moa, ei teurastustoimintaa. Alaan erikoistuneilla jalostamoilla on
käy tet tä vis sä paljon poroa, hirveä, en siis usko, että raaka-aineen
hank ki mi nen olisi ongelma. Poroa on saatavilla Pohjois-Suomesta,
hir veä löytyy lähempää. Suomessa on jonkin verran pieniä li han ja-
los ta mo ja, jotka pärjäävät hyvin alalla.

Jalostamoon kuuluisi:

 A) tila ruhojen vastaanottoon eli jäähdyttämö
 B) kiskolinja jäähdyttämöstä leikkaus- ja jalostustilaan
 C) tila, jossa valmiit tuotteet pakastetaan
 D) sosiaalitilat

Rakennuksessa voisi olla myös tehtaanmyymälä ja sijainnin tulisi ol-
la mahdollisimman lähellä 5-tietä. Tontin pitäisi olla tilava mah dol li-
sia tulevia laajennuksia silmälläpitäen. Suomussalmen sijainti täl lai-
seen toimintaan on todella hyvä. Jalostamon omistaisi kunta ja
vuok rai si tilat yrittäjälle. Olen valmis toimimaan konsulttina yrittäjälle,
sil lä olen ammattimaisesti leikannut lihaa n. 10 vuotta ja opettanut 2
vuot ta teollista lihanleikkuuta. Voin auttaa myös ruhojen han kin nas-
sa ja myyntikanavien löytämisessä.

Hankkeen plussat

 - luo työpaikkoja ja hyvinvointia
 - liiketoiminnan laajentuminen tulevaisuudessa

Hankkeen miinukset

 - sopivaa yrittäjää ei löydy ja tilat jäävät hyödyntämättä

Olen kuullut, että kunnan varoja on vapautettu elinkeinojen ke hit tä-
mis ra has toon ja että varoja voi kunnanhallituksen/-valtuuston pää-
tök sil lä vapauttaa hyvien valtuustoaloitteiden täytäntöönpanoon.

Lisätietoja:

Sami Pihlajamaa
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Kunnanvaltuusto § 21 10.04.2018
Kunnanhallitus § 81 24.04.2018
Kunnanhallitus § 37 25.02.2020

Pöytäkirjan tarkastajat:

puh. 040-546 9891"

Päätös: Asia saatetaan kunnanhallitukselle valmisteltavaksi.

________

KHALL § 81

Ehdotus: Kunnanhallitus saattaa asian elinvoimapalveluihin valmisteltavaksi.

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin.

________

KHALL § 37 Valtuutettu Sami Pihlajamaa pyytää valtuustoaloitteessaan Suo mus-
sal men kuntaa rakentamaan lihanjalostamotilat Suomussalmelle. Ti-
lo jen yhteydessä tulisi olla myös tehtaanmyymälä. Kunta sitten
vuok rai si valmiit tilat alan yrittäjälle.

Suomussalmen kunta on aikoinaan rakentanut lihanjalostamotilat
Ruo ka puis toon. Kyseiset tilat ovat olleet pitkään ja ovat edelleen
vuok ra tut Hallan Poropalvelu Ay:lle. Yritys leikkaa ja jalostaa ti lois-
saan poroja ja riistaa, kuten hirveä ja karhua. Tilat ovat enemmän tai
vä hem män vajaakäytössä, johtuen pororuhojen vähyydestä ja riis ta-
eläin ten metsästyksen kausiluonteisuudesta. Kapasiteettia leik kaus-
toi min nan moninkertaistamiseen yrityksellä olisi mutta raaka-ainetta
ei ole ollut saatavilla, eivätkä tulevaisuuden näkymät ole ainakaan
pa rem mat. Hallan Poropalvelu on ilmoittanut halukkuutensa yh teis-
työ hön Sami Pihlajamaan kanssa mutta ainakaan tähän mennessä
ei yhteisymmärrystä asiassa ole löytynyt.

Pihlajamaa uskoo, että poron ja hirven ruhojen hankkiminen ei tulisi
tuot ta maan ongelmia. Kuitenkin kaikilla tiedustamillani jalostamoilla
on enemminkin puutetta raaka-aineesta, kuin ylitarjontaa. Poroa ja
hir veä (tarhattua) on jonkin verran tuotu ulkomailta, etenkin Ve nä jäl-
tä, mutta jatkuva tuonti on epävarmaa (tuontirajoitteet, ym.), joten
tuon nin varaan yrityksen perustaminen on erittäin riskialtista. Aloit-
teen tekijä toteaa, että markkinoilla ei vielä koskaan ole ollut liikaa
po ron- ja hirvenlihaa. Tässä hän on varmaan oikeassa. Ratkaisu ei
kui ten kaan ole lihankäsittelykapasiteetin lisäys vaan yksinkertaisesti
raa ka-ai neen puute.

Pihlajamaa on, aivan oikein, todennut ko. hankkeen tuovan kunnalle
työ paik ko ja ja hyvinvointia, sekä mahdollistavan liiketoiminnan laa-
jen tu mi sen tulevaisuudessa. Riskinä hän näkee mahdollisen yrit tä-
jän löytymisen ja tilojen jäävän tyhjilleen. Mikäli kunta tuollaiset tilat
ra ken taa, ei sillä ole mahdollisuutta saada minkäänlaisia in ves toin ti-
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Kunnanvaltuusto § 21 10.04.2018
Kunnanhallitus § 81 24.04.2018
Kunnanhallitus § 37 25.02.2020

Pöytäkirjan tarkastajat:

tu kia. Rakennuskustannukset joutuisimme täysimääräisinä siir tä-
mään tilavuokraan. Yrittäjän rakentaessa tilat, on hänellä mah dol li-
suus 35 %:n investointitukeen. Kunta ei ole muutenkaan investoinut
enää vuosikymmeniin tuotantotiloihin, joihin ei ole jo edeltä käsin
sel vää vuokralaista.

Edellä mainittujen seikkojen vuoksi Suomussalmen kunnan on liian
ris ki al tis ta rakentaa lisää lihanjalostamotiloja omistukseensa. Kun-
nan kiinteistöselvitystyöryhmän mukaan olemme mieluummin luo pu-
mas sa omistamistamme rakennuksista, kuin lisäämässä niiden
mää rää.

Ehdotus: Kunnanhallitus hyväksyy ehdotuksen.

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin.

 ________

Täytäntöönpano:  Kunnanvaltuustoon 9.3.2020, Sami Pihlajamaa

 ________
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Kuntalaisten aloitteet vuonna 2019 ja toimenpiteet keskeneräisten
aloitteiden osalta

2961/10.101/2019, 2986/73.737/2019, 2987/12.121/2019, 3037/11.114/2019,
3012/77.770/2019, 3068/12.129/2019, 3076/32.320/2019,
3140/73.731/2019, 3180/72.723/2019, 3177/73.737/2019,
3198/73.733/2019, 3206/66.665/2019, 3002/61.619/2019,
3285/81/2020

KHALL § 38  Kunnan hallintosäännön 151 §:n mukaan kunnanhallituksen on vuo-
sit tain maa lis kuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle luettelo
sen toimivaltaan kuu lu vis ta aloitteista ja niiden perusteella suo ri te-
tuis ta toimenpiteistä. Valtuusto voi sa mal la päättää, mitkä aloitteista
on loppuun käsitelty.

Aloite Suomussalmen nuorisovaltuusto 5.2.2019, Roskakorien
li sää mi sek si Suomussalmella
”Suomussalmen nuorisovaltuusto on pistänyt merkille roskakorien
vä hyy den Suomussalmella. Ympäri kylää lojuu paljon roskia var sin-
kin kesäaikaan, joten nuorisovaltuusto kokee aiheelliseksi saada
lisää ros ka ko re ja kuntaan. Vaikka roskakorit eivät itsessään ole es-
teet ti ses ti kauniita, roskattomuus ja siisti ympäristö tuovat lisää viih-
ty vyyt tä, mikä vaikuttaa positiivisesti ihmisten hyvinvointiin. Nuo ri so-
val tuus ton mielestä roskakorien lisääminen tuo Suomussalmen taa-
ja-alueil le viihtyisyyden lisäksi ekologisuutta.
Näin ollen nuorisovaltuusto esittää roskakorien lisäämistä voi ma lai-
tok sen sillan luo, koska hyvin useasti roskat on heitetty suoraan jo-
keen. Myös Emäjoen sillan luo Viitostien varrelle olisi hyvä saada
ros ka ko re ja, koska nuorten kulkiessa koululta kylälle matka on pitkä
il man yhtäkään roskakoria.

Varsinkin koirien jätökset aiheuttavat haittaa ympäri Suomussalmea,
eri tyi ses ti Pitämällä. Koirien jätökset pitäisi kerätä pois, mutta alu eel-
la ei ole montaa roskakoria, minne jätöspussit voisi laittaa. Keväisin
maa on siis hyvin törkyisen näköinen lumien sulaessa ja pal jas taes-
sa keräämättömät jätökset. Pitämälle ja muuallekin tarvitaan siis eh-
dot to mas ti lisää roskiksia.
Nuoret vaativat lisää roskakoreja myös Siikarannan, Kaljuskylän ja
Kir kon ky län alueelle. Siikarantaan halutaan roskiksia Kurimontien
var teen esimerkiksi bussipysäkkien luokse ja Kirkonkylälle Pyytien
var teen sekä paikoille, joissa nuoriso viettää aikaa, esimerkiksi skeit-
ti ramp pi en ja nuorisoseurantalon luokse. Kaljuskylälle johtavien jal-
ka käy tä vien varteen tulisi saada myös roskakoreja.”
Aloitteen valmistelu on kesken.

Aloite Suomussalmen nuorisovaltuusto 5.2.2019, Kirkonkylän
jal ka pal lo ken tän ehostamisesta
”Suomusalmen nuorisovaltuusto esittää Kirkonkylän jal ka pal lo ken-
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tän ehostamista. Jalkapallo on suosittu harrastus Suomussalmella
las ten ja nuorten keskuudessa, joten toimivat har ras tus mah dol li suu-
det lajille ovat hyvin tärkeitä koko kunnan alueella. Kirkonkylällä ky-
sei nen jalkapallokenttä on ainoa. Huonokuntoisuus aiheuttaa myös
tur val li suus ris ke jä.
Tällä hetkellä Kirkonkylän jalkapallokenttä on hyvin huonossa kun-
nos sa, koska mopoilijat käyvät ajelemassa kentällä mopoillaan, jol-
loin kentästä tulee epätasainen. Nuorisovaltuusto esittää te ko nur mi-
ken tän hankkimista Kirkonkylälle, joka pysyy pitkään hyvälaatuisena.
Puutteelliset aidat aiheuttavat omat ongelmansa. Pallo joutuu usein
lä hei sel le autotielle, mikä voi pahimmassa tapauksessa aiheuttaa
vaa ra ti lan teis ta. Maalien taakse sekä koko kentän ympärille on mitä
pi kim mi ten saatava kunnolliset aidat.
Kentän maalit ovat myös epäkunnossa. Nykyisessä maaleissa on
suu ria reikiä, joista jalkapallo menee läpi ja aitojen puuttuessa ajau-
tuu jälleen autotielle. Uusien maalien hankkiminen on tärkeää.”
Aloitteen valmistelu on kesken.

Aloite 19.2.2019 Ehkäisevä päihde- ja mielenterveystyöryhmä,
Las ten ja nuorten yleiset kotiintuloaikasuositukset Suo mus sal-
mel le
"Suomussalmen Ehkäisevä päihde- ja mielenterveystyöryhmä esit-
tää, että suomussalmelaisille lapsille ja nuorille asetettaisiin suo si-
tuk set kotiintuloajoista. Kuntaan yleisesti asetetut kotiintuloajat mah-
dol lis ta vat lapselle ja nuorelle aikaa läksyjen tekemiseen ja il ta toi-
miin ennen nukkumaan menemistä. Lisäksi ne toimivat vanhempien
tu ke na heidän asettaessaan rajoja omalle lapselleen. Ko tiin tu lo ai ko-
jen asettamista varhaisenpuuttumisen menetelmänä suosittelee
myös valtakunnallinen EHYT ry.
Suomessa yleisiä kotiintuloaikoja on asetettu moniin kuntiin 2000-lu-
vun alusta lähtien, jolloin Islannista levinnyt ennaltaehkäisevän päih-
de työn malli levisi muualle Eurooppaan. Islannin mallissa yleisillä
ko tiin tu lo ajoil la ja ilmaisilla liikuntaharrastuksilla saatiin hyviä tuloksia
nuor ten päihdekokeiluiden ja päihteiden käytön vähentämiseksi.
(Ta len tia 9/2018 s. 44–47)
Päihdekokeiluista ja käytön aloittamisista suurin osa ajoittuu ke sä lo-
mal le, jolloin nuoriso kokoontuu ja viettää aikaa ulkona myös ilta- ja
yö ai kaan.

Esitämme suomussalmelaisille lapsille ja nuorille seuraavia, läpi
vuo den voimassa olevia kotiintuloaikasuosituksia:

viikonpäivä alakouluikäiset 7.-8. lk 9. lk – 18v.

ARKI JA SU 19.30 20.00 21.00
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PE - LA 20.30 21.00 23.00

Yllämainitut kotiintuloajat ovat Oulun seudulla opetustoimen, poliisin
ja nuorisoasiainkeskuksen suosittelemat ajat Oulun seudulla. "
Sivistyslautakunta on käsitellyt aloitteen kokouksessa 22.5.2019 §
57 ja  28.8.2019 § 80. Aloite on loppuun käsitelty.

  Aloite 18.3.2019, Suomussalmen Vanhustentaloyhdistys ry
Lähihoitajakoulutuksen palauttaminen takaisin Suomussalmelle
”Suomussalmen Vanhustentaloyhdistys ry pyytää Suomussalmen
kun nan hal li tus ta pikaisiin toimenpiteisiin lähihoitajakoulutuksen pa-
laut ta mi sek si/saa mi sek si Suomussalmelle. Suomussalmella on jo
täl lä hetkellä vanhuspalveluita tuottavissa yrityksissä vaikeuksia löy-
tää alalle koulutettua osaavaa työvoimaa. Ikääntyminen ja sitä kaut-
ta eläkkeelle siirtyminen lisääntyy henkilöstössä ja kun taas samalla
työ voi man tarve kasvaa väestön vanhetessa. Monilla nuorilla on kor-
kea kynnys lähteä opiskelemaan toiselle paikkakunnalle. Lä hi hoi ta-
jan koulutus/lähihoitajan työ sopii miehille että naisille.”
Khall 9.4.2019 § 74. Aloitteen valmistelu on kesken.

Aloite 24.4.2019, Lomakylään Soivan metsän lähtöalueen seu tu-
vil le tulipaikka/laavu/kota.
”Lomakylään, soivan metsän lähtöalueen seutuville tulipaikka/kota.
Paik ka on tosi kaunis ja hyvin suosittu. Soivassa metsässä liikkuvat
pai kal li set, turistit. myös liikuntarajoitteiset”.

 Kh 7.5.2019 § 91, aloite lähetetty teknisiin palveluihin val mis tel ta
 vak si.Tekninen lautakunta on käsittelee aloittetta kokouksessaan
 20.2.2020.

Aloite 25.4.2019 Pänkäläinen Arja, Defibrillaattorin hankkiminen
Suo mus sal men liikuntahalliin

 "Suomussalmen liikuntahalli on yksi kunnan tärkeimmistä liikunnan,
mu sii kin ja yleisötapahtumien järjestämispaikoista. Käyttäjinä on kai-
ken ikäisiä kuntalaisia. Tilan käyttöaste on korkea.
Sydämen rytmihäiriöitä tai sydänkohtauksia voi sattua kaikenikäisille
ja -kuntoisille ihmisille. On tärkeää, että mahdollisimman pian sy dän-
koh tauk sen alkaessa saadaan tehokasta apua paikalle. Vaikka lii-
kun ta hal li on lähellä keskustaa, voi avun paikalle saaminen kestää.
Kun ta on suuri, ja ambulanssi voi olla kunnan toisessa päässä."
Kh 7.5.2019 § 38, aloite lähetetty teknisiin palveluihin val mis tel ta-
vak si.
Sivistyslautakunta on käsitellyt aloitteen kokouksessaan 19.6.2019 §
67 . Aloite on loppuun käsitelty.

Aloite 6.5.2019 Suomussalmen nuorisovaltuusto, Lau ta kun ta-
paik ko ja nuorille tekniseen lautakuntaan sekä si vis tys lau ta kun-
taan
”Suomussalmen nuorisovaltuusto vaatii nuorille lautakuntapaikkoja
tek ni seen lautakuntaan sekä sivistyslautakuntaan. Nuorilla tulisi olla
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lau ta kun nis sa läsnäolo- ja puheoikeus. Nuorisovaltuusto voisi valita
kes kuu des taan molempiin lautakuntiin yhden (1) edustajan, sekä
var si nai sil le edustajille varaedustajat (1) kumpaankin lautakuntaan.
Nuo ri so val tuus to ehdottaa, että valittavan jäsenen tulisi olla vä hin-
tään 15-vuotias. Lautakunnissa tehdään oleellinen työ kunnan
asiois ta päätettäessä, eikä nuorten ääntä saada unohtaa kunnan
pää tök sen teos sa. Asiat ja päätökset koskettavat myös nuoria, eikä
hei tä saisi jättää ulkopuolelle asioiden käsittelystä. Paikat toisivat
nuo ril le aidon mahdollisuuden päästä osaksi vaikuttamistyötä. 
Jos haluamme, että myös tulevaisuudessa Suomussalmella on po li-
tii kan tekijöitä, meidän on annettava nuorille mahdollisuus vaikuttaa.
Lau ta kun nas sa toimiva jäsen voisi myös kertoa kokouksista muille
nuo ri so val tuus to lai sil le, mikä toisi politiikkaa lähemmäksi nuoria.
Lau ta kun ta pai kat myös vakiinnuttaisivat nuorisovaltuuston asemaa
Suo mus sal mel la sekä toisivat jatkuvuutta tuleville vuosille. Seuraten
mui den Kainuun kuntien esimerkkiä, nuorten kuuleminen kun nal li-
ses sa päätöksenteossa edesauttaa nuorten luottamusta poliittiseen
pää tök sen te koon, ja toimii erinomaisena tukena nuorten osal li suus-
kas va tuk ses sa. Osallisuuskasvatus on yksi nuorisovaltuuston toi-
min nan perusperiaatteista.

Nuorisolain 24§ mukaan nuoria on kuultava heitä koskevissa asiois-
sa. Nuorisolaissa mainitaan myös, että kunnan ja valtion vi ran omai-
sen tulee tarjota ja järjestää nuorille mahdollisuus osallistua ja vai-
kut taa paikallista, alueellista ja valtakunnallista nuorisotyötä ja -po li-
tiik kaa koskevien asioiden käsittelyssä. Kuntalain 26§ mukaan nuo ri-
so val tuus tol le on annettava mahdollisuus toimialojen toiminnan
suun nit te luun, valmisteluun, toteuttamiseen ja seurantaan asioissa,
joil la on merkitystä kunnan asukkaiden asioihin. Lautakuntapaikat
tek ni ses tä lautakunnasta sekä sivistyslautakunnasta tukisivat myös
ko ko nuorisovaltuuston toimintaa, kun kunnan asioista saataisiin tie-
toa jo valmisteluvaiheessa.  Julkisia asioita käsiteltäessä nuorille pi-
tää antaa oikeus olla paikalla, mutta salaisia asioita käsiteltäessä
nuo ret voivat poistua kokoustilasta.
Nuorille tulee antaa mahdollisuus jo valmistelutyöhön, eikä vain
kom men toi maan jo tehtyjä päätöksiä.  Yllä olevin perustein pyy däm-
me nuorisovaltuustolle tekniseen- sekä sivistyslautakuntaan yhtä (1)
pu he- ja läsnäolo-oikeudellista kiintiöpaikkaa, sekä yhtä (1) paikkaa
va ra jä se nel le varsinaisen jäsenen ollessa estynyt.”
Kh 27.8.2019 § 143, aloite lähetetään hallintopalveluihin val mis tel ta-
vak si, Sivltk 28.8.2019 § 83.
Kunnanhallitus on käsitellyt aloitteen kokouksessaan 17.12.2019 §
242. Aloite on loppuun käsitelty.

Aloite 11.6.2019 Kela Mari, Suomussalmen koskien en nal lis ta-
mi nen
Viime aikoina uutissivustot ovat täyttyneet huolestuttavista ra por teis-
ta ympäristömme tilasta. Tutkimukset ovat osoittaneet, että osa eliö-
la jeis ta on vaarantunut, osaa uhkaa sukupuutto ja osa on jo hä vin-
nyt.
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Tämä johtuu meistä ihmisistä ja meidän toiminnastamme. Monien
la jien luontainen asuinympäristö on hävinnyt rakentamisen tieltä,
kun ihminen on raivannut itselleen tilaa ja valjastanut luonnon voima
omak si edukseen.
Yksi näistä luonnonvoimista on vesivoima. Sotiemme jälkeen ener-
giaa piti saada ja vesivoima todettiin todella tehokkaaksi keinoksi
tuot taa sitä. Kosket valjastettiin sähköntuotantoon, järvistä syntyi
suu ri vesialtaita ja synnytettiin tekoaltaita, joista juoksutetaan vettä
tar peen mukaan. Moni rantojen asukas on vuosikymmenien ajan
seu ran nut, kuinka vedenpinnan korkeus on vaihdellut voimalan tar-
peen mukaan.
Vesivoiman rakentamisen aikaan ei ymmärretty kuinka paljon se tu-
lee vaikuttamaan vesiluonnon biodiversiteettiin. Luontaiset kalojen
vael lus pai kat laitettiin tukkoon, osa rantojen vesikasveista hävisi,
eliöi den kirjo veden äärellä ja vedessä väheni. Myös vesilintujen pe-
sin nät ovat kärsineet veden säännöstelystä.
Ongelma on kuitenkin nyt tiedostettu, mutta kukaan ole tehnyt juuri
mi tään. Kömpelöt yritykset rakentaa kalateitä ovat epäonnistuneet,
ei kä kalateiden rakentaminen paranna vesistöjen köyhtynyttä mo ni-
muo toi suut ta. Kalaistutukset ovat tekohengitystä, jolla yritetään pai-
ka ta kadonnutta kalakantaa. Kuha on vallannut vesistöjen istutusten
myö tä ja luontainen kalakanta on tämän takia myös vääristynyt.
Viime vuosina on maailmalla kuitenkin tartuttu toimeen. Mm. Yh dys-
val lois sa on purettu kymmeniä patoja ja Euroopassa Ranskassa ja
Es pan jas sa suuri patoja on ryhdytty purkamaan. Myös Virossa Pär-
nu jo kea ennallistetaan parhaillaan.

Suomessa aisan eteen ei ole tehty paljonkaan. Muutamia pieniä,
käy tös tä poistettuja patoja on purettu ja koskia ennallistettu. Viime
vuo den puolella Oulun kaupunginvaltuusto sai käsiteltäväksi aloit-
teen, jossa ehdotettiin Merikosken voimalan purkamista. Valtuusto ei
läm men nyt ajatukselle, koska Merikosken voima tuottaa niin paljon
ener giaa Oulun Energialle, että sitä vajausta on vaikea paikata.
Päät tä jät vetosivat myös siihen, että tilanne ei parane, koska " Ou lu-
joen vesistö on rakennettu koko matkaltaan ja Merikoski on yksi osa
ra ken net tua jokea. yhden laitoksen poistaminen ei palauta jokea
luon non ti laan tai sen kaltaiseksi edes joen alajuoksulla, koska ylem-
pä nä joella tapahtuva säännöstely vaikuttaisi jokeen koko matkalla.
Kes tä väs ti luontaisen vaelluskalakannan kasvattaminen Oulujoella
on vaikeaa joen koko matkaltaan rakennetun luonteen joh dos-
ta."(lainaus Oulun kaupunginvaltuuston vastauksesta aloitteeseen).
Ehdotan, että patoja lähdetään purkamaan yläjuoksulta. Tänne Suo-
mus sal mel la rakennetut padot ja voimalat ovat viimeisimmät. Pro jek-
ti vaiheistettaisiin niin, että ensin järvien säännöstelyä vä hen net täi-
siin. Voisimme tavoitella vaelluskalakannan elvyttämistä Kian ta jär-
ves sä. Siitä on vapaa nousu Hossanjokeen. Tämän jälkeen koskien
en nal lis ta mi nen tehtäisiin vaiheittain sekä lopulta padot pu ret tai siin
ko ko naan.

Ehdottaisin kunnan päättäjille seuraavaa:



SUOMUSSALMEN KUNTA PÖYTÄKIRJA 3/2020 73

Kunnanhallitus § 38 25.02.2020

Pöytäkirjan tarkastajat:

Suomussalmen kunta käynnistää esiselvitys -hankkeen (esim. Elävä
Kai nuu -leader, ELY-keskus), jolla kartoitetaan vesivoimalan lo pet ta-
mis ta Suomussalmella ja koskien ennallistamiseen liittyvistä käy tän-
nön toimista kunnan alueella. Samalla kartoitetaan koskien va paut-
ta mi sen seuraukset niin luonnolle kuin kunnan asukkaille, jotka asu-
vat säännöstelyalueen läheisyydessä. Ehdotan, että esi sel vi tyk ses-
sä kartoitetaan myös mahdollinen lisäarvo, jonka luonnontilaiset
kos ket tuovat matkailun muodossa kuntaan. Myös suunnannäyttäjän
roo li käytännön toimissa luonnon monimuotoisuuden pelastamiksi
tuo nee valtavan lisäarvon kunnalle.
Esiselvityksen päättyessä siirryttäisiin varsinaiseen hankkeeseen,
jos sa on tavoitteena luonnontilan palauttaminen Suomussalmen alu-
eel la. Tähän haettaisiin rahoitusta EU:lta sekä valtiolta.

Pyydän tutustumaan aiheeseen lisää mm. täältä
Patoja murretaan maailmalla:
https://yle.fi/uutiset/3-9904662
https://damremolval.eu/about
https://eralehti.fi/201/12/12/valtava-padonpurku-urakka-viron-parnujo
essa/
https://www.rakennuslehti.fi/2017/11/ranskassa-alkaa-euroopan-hist
orian-suurin-padonpurkuhanke/
Raportteja luonnontilasta:
https://yle.fi/uutiset/3-10768526
Suomen omat projektit:
https://www.kauppalehti.fi/uutiset/upm-energy-hakee-lupaa-sapsoko
sken-padon-purkamiseen/f717a78d-ff1d-4e52-940b-7a40243f66aa
https://www.vantaa.fi/uutisia/asuminen_ja_ymparisto/101/0/144673
Muut aiheeseen liittyvät:
https://www.kaupalehti.fi/uutiset/vesivoimayhtio-pitaa-vaelluskalojen-
pelastuskustannuksia-kohtuuttomina-ymparistojarjesto-satojenkin-mi
ljoonien-kustannukset-ovat-kohtuullisia/69ccffb8-9684-4e12-a4a0-7f
5bbd3659ac
https://www.kauppalehti.fi/uutiset/amerikklainen-vesikonsultti-suome
ssa-on-tehtavaa/63bae728-bf79-364a-a558-9c7d510f8fcf
Kannattaa tutustua myös Juha Kauppisen kirjoittamaan kirjaan Mo-
ni muo toi suus -kertomuksia katoamisista."
Kh 27.8.2019 § 143, aloite lähetetty teknisiin palveluihin val mis tel ta-
vak si.
Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitteen kokouksessaan
30.1.2020 § 8. Aloite on loppuun käsitelty.

Aloite Vesihuolto, vesiposti 15.8.2019
Aloitteessa on esitetty vedenottopisteen rakentamista Kon kon nie-
men tien päähän. Vesipiste palvelisi alueen ke sä asuk kai ta.

    Tekninen lautakunta käsitellyt aloitteen kokouksessaan 30.1.2020 §
    8. Kunnanhallitus 11.2.2020 § 28. Aloite on loppuun käsitelty.

Aloite 2.9.2019 Tjäder Tiina, Ämmän Ruukin pienoismallin siir tä-
mi nen purkutöiden alta näkyvämmälle paikalle
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Ämmän Ruukin pienoismallin siirtäminen purkutöiden alta nä ky väm-
mäl le paikalle esim. Jalonniemi talolle kuntalaisten ja matkailijoiden
näh tä vil le.
Kh 2.9.2019 § 164, aloite lähetetty teknisiin palveluihin val mis tel ta-
vak si.
Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitteen kokouksessaan
30.1.2020 § 8. Aloite on loppuun käsitelty.

Aloite 2.9.2019 Manninen Pekka, Syntyvyyden palkitseminen
”Tein vuosia sitten aloitteen syntyvyydenpalkitsemisesta. Tänään se
on taas ajankohtainen asia uutisissa. Aloitteeni koski jokaista uutta
las ten syntymää palkitsemisesta 10 000 eurolla. Palkkio olisi mak-
set tu kymmenen vuoden aikana 1 000 euroa/vuosi niin kauan kuin
lap si on kirjoilla Suomussalmella. Se ei olisi ollut talousarviossa vuo-
sit tain kuin 30 000 – 40 000 euroa. Tietenkin summa olisi noussut
vuo sit tain. Aloitteeni haudattiin ja siihen ei vastattu ollenkaan. Lie-
nee entisen kunnanjohtajan laatikossa pohjapaperin alla hau tu mas-
sa.
Samoin tein aloitteen matkailijan pysäyttämisestä Jalonniemeen jo
yli 30 vuotta sitten Kainuun Leirintämatkailijan nimissä. siihen kun-
nan matkailupäälliköt ottivat kielteisen kannan. Ymmärsivät, että pi-
tää rakentaa kaikki palvelut. Nykyinen matkailija ei tarvitse kuin hy-
vän järvinäkymän ja siitähän voisi periä myös maksua. Hossa ei yk-
sin pelasta kuntaa. Ämmänsaarikin on niin kuin kulissi villin lännen
ky läs tä tyhjine kauppahuoneistoineen. Kunnan sivuolla on hienoja
kaa vioi ta, mutta käytännössä ei puhdas luonto yksin elätä. Olen Äm-
män saa ren keskustassa yrittänyt saada metsän henkeä ja nojaillut
pui hin, mutta ei tule sitä henkeä enää 76 vuotiaalle. Voisi raivata vä-
hän pusikoita viitostien ja kylän väliltä. On sellainen metsäläisten ky-
lä. Toivoisin vastausta vaikka kielteistä, että onko lapsialoitteeni kä-
si tel ty missään kunnan monilukuisessa hallintoviidakossa.”
Kunnanjohtaja Erno Heikkinen vastannut aloitteeseen 4.9.2019.
Aloi te on loppuun käsitelty.

Aloite 19.9.2019 Holappa Johanna, Karhunkierrokselle hi das te-
töys sy jä suurien ajonopeuksien vuoksi
Dnro 3140/73.731/2019
”Karhunkierrokselle tarvitaan hidastetöyssyjä suurien ajonopeuksien
vuok si. Alueella asuu myös lapsiperheitä ja lasten turvallisemman
liik ku mi sen vuoksi ehdotan hidasteiden pikaista hankkimista, ennen
kuin liukkaat ja sohjoiset kelit tulevat ja lisäävät entisestään riskiä
vaa ra ti lan teil le.”
Kh 8.10.2019 § 177, aloite lähetetty teknisiin palveluihin val mis tel ta-
vak si.
Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitteen kokouksessaan
30.1.2020 § 8. Aloite on loppuun käsitelty.

Aloite 7.10.2019, Heijastinpuu
”Pudasjärvellä on Iijoki seudussa juttu, jossa kerrotaan hei jas tin-
puus ta. Kyseessä on yksityisen kansalaisen maalaama kä sit tääk se-
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ni heijastava graffiti ”Elä oo pimee”, tarkoituksena on, että siihen voi
ri pus taa kotona ylimääräisenä lojuvia heijastimia tai löy tö hei jas ti-
mia.”Ohikulkija voi siitä poimia itselleen heijastimen, jos kulkee pi-
mee nä. Minusta oiva idea syksyn pimeyteen. Lukekaa juttu.”
Kh 5.11.2019 § 205, aloite lähetetty hallintopalveluhin val mis tel ta-
vak si. Aloitteen valmistelu on kesken.

Aloite 4.11.2019 Raappana Teuvo, Veneenlaskupaikan ra ken ta-
mi nen Kovajärven rantaan
”Harrastan kalastamista ja nyt sitten tiedustelen, voisiko kunta ra-
ken taa 5-tien varrella olevan Alajärven kylässä sijaitsevan Ko va jär-
ven rantaan virallisen veneenlaskupaikan. Siinä oloisi jo pai koi tus-
alue valmiina, Destian paikoitusalue. Koska kyseisellä alueella ei ole
yh tään venelaskupaikkaa, Yläkuurtojärvi, Alakuurtojärvi, Pirttijärvi,
Ko va jär vi sekä Alajärvi. tämä veneenlaskupaikka palvelisi kahta jär-
veä helposti, kyseessä olisi Pirttijärvi ja Kovajärvi.”
Kh 19.11.2019 § 214, aloite lähetetty teknisiin palveluihin val mis tel-
ta vak si. 
Tekninen lautakunta käsittelee aloitteen kokouksessaan 20.2.2020.

Aloite 13.11.2019, Monitoimipolku Haveriseen
Haverisen maastoon voisi tehdä monitoimipolun, jossa voisi ulkoilla
mm pyöräilijät, kävelijät, koiranulkoiluttajat ja potkukelkkailijat. Muut-
kin kuin hiihtäjät pääsisivät luonnon keskelle nauttimaan saas teet to-
mas ta ympäristöstä. On paljon ihmisiä jotka eivät tykkää hiih tä mi-
ses tä, mutta haluaisivat ulkoilla talvellakin metsän keskellä ja Ha ve-
ri sen urheilukeskus tarjoaa siihen loistavan mahdoolisuuden.”

Kh 26.11.2019 § 227, aloite lähetetty teknisiin palveluihin val mis tet-
ta vak si. Aloitteen valmistelu on kesken.

Aloite 19.11.2019, Suomussalmen nuorisovaltuusto, Pururadan
va lais tuk ses ta
”Pururata on kuntalaisten aktiivisessa käytössä niin kesäisin lenk kei-
ly tar koi tuk ses sa kuin talvisin hiihtäessä. Tälle talvelle hiihtokausi on-
kin jo saatu avattua näinkin aikaisin, mikä on mahtavaa monen hiih-
toa harrastavan mielestä. Suomussalmen nuorisovaltuuston mie les-
tä olosuhteita esimerkiksi hiihtoa varten olisi kuitenkin edelleen mah-
dol lis ta parantaa.
Nuorisovaltuusto kokee tarpeelliseksi, että pururadalla välillä Ha ve ri-
nen-Suo mus sal mi katulamppujen pitäisi olla toiminnassa ainakin
kel lo 22:een asti. Ihmiset valvovat nykyaikana pidempään ja esi mer-
kik si nuorilla on tieteellisesti todettu tosiasia, että heillä unirytmi siir-
tyy tavallista myöhemmäksi lapsiin ja aikuisiin verrattuna.
Näin ollen nuorisovaltuuston jäsenet ovat pistäneet merkille, että pu-
ru ra dal la on käyttäjiä myöhäänkin illalla, jotka joutuvat pimeyden ta-
kia käyttämään apunaan otsalamppua. Radan käyttömukavuuden
pa ran ta mi sek si olisi tärkeää, että katulamppujen päällä pitoaikaa pi-
den net täi siin. Lisäksi valot lisäisivät turvallisuutta, jolloin näkisi hel-
pos ti mahdolliset ladulle tippuneet oksat sekä muut pururadan käyt-
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tä jät.
Nuorisovaltuusto vaatii kunnalta selvitystä siihen, miksi myöhäisten
liik ku jien tarpeita ei huomioida.”
Kh 17.12.2019 § 244, aloite on lähetetty teknisiin palveluihin val mis-
tel ta vak si.
Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitteen kokouksessaan
30.1.2020 § 8. Aloite on loppuun käsitelty.

Ehdotus: Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle aloitteet ja niissä tehdyt
  toi men pi teet tiedoksi.

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin.

________

Täytäntöönpano:  Kunnanvaltuusto 9.3.2020

________
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Valtuustoaloitteet vuonna 2019 ja toimenpiteet keskeneräisten osalta

3242/73.737/2019, 3013/73.733/2019

KHALL § 39 Kunnan hallintosäännön 151 §:n mukaan kunnanhallituksen on vuo-
sit tain maaliskuun loppuun mennessä esitettävä kunnanvaltuustolle
luet te lo sen toimivaltaan kuuluvista aloitteista ja niiden aiheuttamista
toi men pi teis tä. Kunnanvaltuusto voi samalla todeta, mitkä aloitteista
on käsitelty loppuun.

Suomussalmen kokoomus ry, Valtuustoaloite Jätkänpuiston
alu een hyödyntämiseksi
"Suomussalmen kunnanisät ja –äidit ovat aikoinaan tehneet hienoja
pää tök siä. Jätkänpuiston sataman ja uimarannan alueen ra ken ta mi-
nen on tästä yksi hieno esimerkki. Paikka, joka ottaa valta väylältä
kul ki jan kin silmään, melkein pakottaa pysähtymään. Ja pysähtyjät
ovat aina paikkakunnalle hyväksi, jospa joku heistä sattuisi tulemaan
toi sen kin kerran huomattuaan kuinka hyvä täällä on olla. Vaan min-
ne stoppasi? Aiempi hieno idea karavaanareiden leirintäalueesta
joh ti maakauppoihin asti. Sittemmin asia harmiksemme pysähtyi
ase tus ten vastaisena, kuten tiedämme, meteliä on meillä liikaa.

Teemmekin valtuustoaloitteen Jätkänpuiston alueen hyö dyn tä mi sek-
si. Esitämme, että alueen pysäköintipaikkaa laajennettaisiin kunnan
hil jat tain hankkimille alueille kanavan suuntaan. Puiston kulkuväylät
ja py sä köin ti pai kat tulisi lisäksi asfaltoida. Tällainen ratkaisu hou kut-
te li si kulkijat pysähtymään."
Kh 27.8.2019 § 143, aloite lähetetty teknisiin palveluihin val mis tel ta-
vak si.
Tekninen lautakunta käsitellyt aloitteen 18.12.2019 § 108. Aloite on
loppuun käsitelty.

Alanko Jukka-Pekka ja Härkönen Raimo, Valtuustoaloite va-
paan kelkkailun alueen osoittamiseksi Suomussalmelle
”Valtuustoaloite, Kuntastrategiassamme 2017-2025 lukee seu raa-
vaa:
Luontoa hyödynnetään kestävästi elinkeinona matkailuun, vir kis tyk-
seen ja hyvinvointiin. Suomussalmi on kansainvälisesti tunnettu
luon to-, liikunta- ja erämatkailukohde. Kehitämme aktiivisesti laa jas-
sa yhteistyössä yritysten ja sidosryhmien kanssa omiin vahvuuksiin
pe rus tu vaa elinvoimaa.
Moottorikelkkailu on ehdottomasti yksi kehitettävä, vahvuuksiemme
erinomaisesti sopiva vapaa-ajanviettomuoto.
Löysin internetistä Lapin Liitolle 14.4.2014 tehdyn selvitysraportin
MOOT TO RI KELK KAI LUN ALUETALOUDELLISET VAIKUTUKSET
http://www.lappi.fi/c/document_library/get_file?folderId=2032770&na
me=DLFE-24373.pdf

Siinä todetaan moottorikelkkailuun liittyvän liiketoiminnan yh teen las-
ke tun (valmistus, myynti/huolto, ohjelmapalvelut, ylläpito ja infra, se-
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kä vapaa-ajan kelkkailu) tulovaikutuksen olevan noin 295 miljoonaa
eu roa vuodessa. Selvityksen kohdejoukon luoma kunnallisveron
osuus koko maakunnan kunnallisverosta oli noin 0,7 prosenttia. Toki
lu kui hin merkittävästi vaikuttaa Rovaniemellä oleva moot to ri kelk ka-
teh das. Mutta silti, pelkän vapaa-ajankelkkailun osuus tu lo vai ku tuk-
ses ta oli 6,5milj. ja verotuloista noin 300 000 euroa.

Nämä tiedot ovat siis Lapin alueella vajaat kymmenen vuotta sitten.
Kainuu on Lappia lähempänä väki- ja raharikasta eteläisempää
Suomea, josta suurin osa harrastajista saapuu. Lisäksi lu mi olo suh-
teet, niin kuin hyvin tiedämme, suosivat myös meitä tässä kelk kai lu-
asias sa. Meidänkin tulisi pyrkiä tulojemme kasvattamiseen moot to ri-
kelk kai lua hyödyntämällä. Kuntamme on mukana viimeisessä, koko
Kai nuu ta koskevassa kelkkareittien kunnostusprojektissa, jossa
maa kun tam me reittejä ajanmukaistetaan ja yritetään saada pois ve-
si alueil ta kauden edelleen jatkamiseksi. Lisäksi olemme kes kus tel-
leet emäjoen ylittävästä sillasta, joka mahdollistaisi Jalonniemeen ja
Jätkänpuistoon tulevien väylien (hiihto, kevyenliikenteen ja kelk kai-
lun) turvallisen yhdistämisen itään päin. Todellakin tulevaisuuteen
täh tää viä asioita!

Suomen maastoliikennelakien mukaan on kelkkailun tapahduttava
niille osoitetuilla alueilla, kelkkaurilla ja järvillä. Osa harrastajista
kuitenkin haastaa itseään ja välineitään myös reitittömässä
maastossa. Ruotsissa maastoliikennelaki on sallivampi ja sinne
suuntaavatkin monet suomalaiset. Metsähallitus, joka hoitaa yhteisiä
metsiämme, on ollut ajan tasalla ja osoittanut mm. Kuhmoon ja Puo-
lan gal le tällaiset vapaan kelkkailun alueet.
Kh 14.1.2020 § 7, aloite lähetetty teknisiin palveluihin val mis tel ta vak-
si. Aloitteen valmistelu on kesken.

Ehdotus:   Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle aloitteet ja niissä tehdyt
 toimenpiteet tiedoksi.

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin.

 ________ 

Täytäntöönpano:  Kunnanvaltuusto 9.3.2020

 ________
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Valtuustoaloitteita vuodelta 2018 ja toimenpiteet keskeneräisten osalta

2672/73.733/2018, 2673/14.145/2018, 2889/10.101/2018, 2888/32.328/2018

KHALL § 40  Sami Pihlajamaa: Valtuustoaloite veturin siirrosta näkyvämpään
    paikkaan
    Kunnanhallitus on saattanut asian teknisiin palveluihin
    valmisteltavaksi. Tekninen lautakunta käsittelyt aloitteen  
    kokouksessaan 18.12.2019 § 107. Aloite on loppuun käsitelty.

    Sami Pihlajamaa: Valtuustoaloite lihanjalostamon rakentaminen
    Suomussalmelle
     Kunnanhallitus 24.4.2018 § 81,  lähetetään aloite
    elinvoimapalveluihin valmisteltavaksi. Aloite on loppuun käsitelty.

Sami Pihlajamaa: Valtuustoaloite yli 65v kuntalaisille jääketjut
    jalkineisiin

Kunnanhallitus on saattanut asian hallintopalvelujen valmisteltavaksi
    18.12.2018 § 257. Aloitteen valmistelu on kesken, aloitetta 
    käsitellään kunnanhallituksen kokouksessa 24.3.2020.

Suomussalmen vasemmiston valtuustoryhmä: Valtuustoaloite
    vauvarahan maksamisesta ja lapsiperheiden kotipalvelusta
    Sivistyslautakunta on käsitellyt aloitteen kokouksessaan 25.9.2019 §
    88. Aloite on loppuun käsitelty.

Ehdotus:  Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle aloitteet ja niissä tehdyt
    toi men pi teet tiedoksi.

Päätös:  Ehdotus hyväksyttiin.

    ________

Täytäntöönpano:  Kunnanvaltuusto 9.3.2020

    ________
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Aloite, pienoismallien sijoittaminen

3262/10.101/2020

KHALL § 41 Aloite 8.1.2020 pienoismallien sijoittaminen Alajärven koululle ke säi-
sin pidettävään pienoismallinäyttelyyn.

"On jo pitkään ollut ongelmana löytää sijoituspaikkaa pie nois mal leil-
le, jotka kuvaavat Suomussalmen kirkonkylää vuodelta 1939 ja Äm-
män ruukkia, joita on kaksi kappaletta.

Ämmänruukin mallit ovat nykyisin entisen Ruukinkoulun ja Kir kon ky-
län koulun tiloissa. Kirkonkylän koulun tiloissa sijatiseva Ruukin pie-
nois mal li on pahasti vaurioitunut ja ollut ilkivallalle alttiina. Sama
kos kee myös kirkonkylän pienoismallia, joka sijatisee samoissa ti-
lois sa.
Kuten on tiedossa pidämme entisellä Alajärven koululla kesäisin pie-
nois mal li näyt te lyä. Näyttelyssä kävijät esittävät usein kysymyksiä
mis sä kyseiset mallin nykyään ovat? Mallit ovat kulttuurisesti ja his-
to rial li ses ti arvokkaita.

Siksi ehdotamme seuraavaa:

Kunta voisi lainata toisen Ruukin mallin sijoitettavaksi näyttelyymme,
jol loin voisimme korjata myös sen kärsimät vauriot. Myös Kir kon ky-
län pienoismallista voisi osa tulla näyttelyymme.
Alajärven koulun välittömässä läheisyydessä kulkee myös osa sal-
pa lin jaa. Salpalinjalla on korsuhautoja ja korsujen jäänteitä. Näitä ra-
ken tei ta on kunta koulun toiminnassa ollessa käyttänyt jonkinlaisena
kaa to paik ka na. Olisiko kunnalla mahdollisuus siivota nämä Sal pa lin-
jan kaivannot ja olisiko myös mahdollisuus järjestää jonkinlainen
opas tus ja viitoitus ko. kohteisiin?"

Oheismateriaalina Leila ja Martti Hammarin aloite Suomussalmen
kunnanhallitukselle.

Aloite on lähetetty teknisiin palveluihin valmisteltavaksi.

Ehdotus: Aloite lähetetään teknisiin palveluihin valmisteltavaksi. Aloitetta
käsitellään kunnanhallituksen kokouksessa 7.4.2020.

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin.

 ________

Täytäntöönpano:  Tekniset palvelut, tekninen lautakunta

________
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Ilmoitusasiat

3316/10.101/2020, 3302/73.731/2020, 2951/73.731/2019, 3312/73.733/2020,
3175/31.311/2019

KHALL § 42 Kunnanhallituksen tiedoksi saatetaan seuraavat asiat:

1. Seuraava kunnanhallituksen kokous 9.3.2020 klo 18 tai
valtuuston jälkeen.

2. Aloite 17.2.2020, Saukkolahden nuotiopaikan kunnostus. Aloi te
lähetetään teknisiin palveluihin valmisteltavaksi.

3. Suomussalmen nuorisovaltuusto 5.2.2019 § 11,  Kan nan ot to
Alvarin liikenneturvallisuudesta ja välituntifasiliteeteista

4. Kiannan Kyläseura ry 6.2.2020, Uudelleen kä sit te ly pyyn tö
Kiannanniementievaloista, oheismateriaalina

5. Teknisen lautakunnan pöytäkirja 1/2020, 30.1.2020

6. Kainuun sosiaali- ja terveydenhuollon kuntayhtymän yh ty mä hal li-
tus pöytäkirja 22.1.2020

7. Kainuun sosiaali- ja terveydenhuollon kuntayhtymän yh ty mä hal li-
tus 22.1.2020 pöytäkirja ote § 3, Talouden seu ran ta ra port ti 1.1. -
30.11.2019

8. Vammaisten henkilöiden oikeuksien neuvottelukunta (VA NE)
13.2.2020, Kirje kunnille Vammaisten henkilöiden osal lis ta mi nen
kun nal li seen päätöksentekoon

9. Kunnan maksuvalmius 21.2.2020

Ehdotus: Kunnanhallitus merkitsee ilmoitusasiat tiedoksi

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin.

 ________
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OIKAISUVAATIMUSOHJEET

MUUTOKSENHAKUKIELLOT

Seuraavista päätöksistä ei saa tehdä kuntalain 136 §:n mukaan oi kai su vaa ti mus-
ta eikä kunnallisvalitusta, koska päätös koskee vain valmistelua ja
täytäntöönpanoa:

 Pykälät: 29 - 32, 34 - 42

Koska päätöksestä voidaan tehdä kuntalain 134 §:n 1 mom. mukaan kir jal li nen
oikaisuvaatimus, seuraaviin päätöksiin ei saa hakea muutosta va lit ta mal la:

 Pykälät: 33

Hallintolainkäyttölain 5 §:n/muun lainsäädännön mukaan seuraaviin pää tök siin ei
saa hakea muutosta valittamalla:

 Pykälät:

 Valituskieltojen perusteet:

OIKAISUVAATIMUSOHJE

Seuraaviin päätöksiin tyytymätön voi tehdä kirjallisen oi kai su vaa ti muk sen.
Päätöksiin ei saa hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen.

Pykälät: 33

Oikaisuvaatimusoikeus

Oikaisuvaatimuksen saa tehdä:
 se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, vel vol li suu teen tai

etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asian osai nen), sekä
 kunnan jäsen.

Oikaisuvaatimusaika

Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen
tiedoksisaannista.

Oikaisuvaatimus on toimitettava Suomussalmen kunnan kirjaamoon mää rä ajan
viimeisenä päivänä ennen kunnantalon aukioloajan päät ty mis tä kello 16:00.

Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näy te tä,
seitsemän päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä ta val lis ta
sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen katsotaan saaneen pää tök ses tä tiedon,
jollei muuta näy te tä, kolmantena päivänä viestin lä het tä mi ses tä.

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päi vän
kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.
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Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oi kai su vaa ti mus ajan
viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, jou lu- tai
juhannusaatto tai arkilauantai, saa oikaisuvaatimuksen tehdä en sim mäi se nä
arkipäivänä sen jälkeen.

Oikaisuvaatimusviranomainen

Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään, on Suomussalmen kun nan hal li tus.

Suomussalmen kunnanhallitus
Postiosoite:  PL 40, 89601 SUOMUSSALMI
Käyntiosoite:  Kauppakatu 20, 89600 SUOMUSSALMI
Sähköpostiosoite: kunta@suomussalmi.fi
Faksinumero: 08 615 55531
Puhelinnumero: 08 615 5551 (vaihde)
Kirjaamon aukioloaika: ma – pe kello 8:00 – 16:00

Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö

Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaa ti-
muk sen kirjallisesta muodosta.

Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava:
 päätös, johon haetaan oikaisua
 miten päätöstä halutaan oikaistavaksi
 millä perusteella oikaisua vaaditaan.

Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava tekijän nimi, kotikunta, pos ti osoi te
ja puhelinnumero.

Jos oikaisuvaatimuspäätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, yh teys-
tie to na pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite.

Pöytäkirja
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Suo mus sal men
kunnan kirjaamosta.

Pöytäkirja on 2.3.2020 viety yleiseen tietoverkkoon.

mailto:kunta@suomussalmi.fi

